
Volby do Poslanecké sně-
movny parlamentu jsou do-
slova za dveřmi. O rozhovor 
jsme proto požádali lídra 
krajské kandidátky ODS 
a primátora města Olomou-
ce Martina Novotného. 

Jak vnímáte pár dní před 
volbami situaci na politic-
ké scéně? V některých mé-
diích se objevily zprávy, že 
vaše strana volby dopředu 
vzdala?
To je možná zbožným přá-

ním některých politických 

konkurentů či médií, ale já 
o ničem takovém nevím. Na-
opak celý náš krajský tým 
objíždí města a obce, baví-
me se s lidmi o jejich problé-
mech, chodíme do politic-
kých předvolebních diskusí, 
jsme aktivní na sociálních 
sítích a podobně. Stejně to 
vidím u kolegů v jiných re-
gionech. Vnímáme, že za 
poslední roky jsme u velké 
části voličů i sympatizantů 
ztratili velký kus důvěry. Zís-
kat ji zpět můžeme jen tak, že 
budeme veřejně, jasně a sro-

zumitelně vysvětlovat, kam 
chceme naši zemi směřovat. 
Kdybychom vzdávali politic-
ký boj, seděli bychom doma 
u televize a sledovali seriály. 
Pro mě osobně jsou právě bi-
tvy, které vypadají jako jas-
ně prohrané, výzvou k tomu, 
abych se je jako lídr snažil 
vyhrát.

Když se bavíte s lidmi v te-
rénu i na inernetu, co vám 
nejčastěji říkají?
Překvapilo mě, kolik lidí 

chce volit pravici. Cítí, že 
rozpolcená ČSSD, kontro-
verzní prezidentova SPOZ 
i díky krajským koalicím 
se sociální demokracií stále 
posilující KSČM nemusejí 
být zárukou vývoje a sta-
bility českého státu. A toto 
spojenectví může svým způ-
sobem ohrožovat dosavadní 
demokratický vývoj po sa-
metové revoluci. Na druhé 
straně řada lidí považuje za 
pravici i Hnutí Ano. Tady 
musím konstatovat, že pro 
nás je tento politický subjekt 
značně nečitelný, s nejasným 
programem a zejména po-
chybným motivem vzniku 
a směřování. Jeden firemní 
politický experiment jsme 
nedávno zažili v podobě Věcí 
veřejných Víta Bárty. Voliči 
si tyto souvislosti bezpochyby 
uvědomují.

Pro mnohé voliče mohou 
být tváře z krajské kandi-
dátky ODS neznámé.
Je pravda, že voličům před-

stavujeme nové osobnosti, 
které dosud nemají zkuše-
nost s celostátní politikou. Za 
to je ale dobře znají lidé v je-

jich regionech, protože jsou 
to úspěšní komunální poli-
tici, učitelé či podnikatelé, 
kteří dávají práci desítkám 
zaměstnanců. Věřím tomu, 
že moji tvář už pár lidí v kra-
ji vidělo, ale v principu nejde 
až tolik o fotky na plakátech, 
jako o to, co kandidáti mají 
za sebou. Když se podívám 
na Olomouc, kde jsem sedm 
let primátorem, vidím mimo 
jiné spoustu nových a kvalit-
ních staveb, nově vzniklé vě-
decké univerzitní komplexy, 
hotely a kongresové sály, 
opravené městské parky, té-
měř dostavěnou větev nové 
tramvajové trati, historické 
centrum s řadou akcí pro 
Olomoučany i návštěvní-
ky, občany více zapojené do 
věcí veřejných a spoustu tu-
ristů, kteří předtím do měs-
ta zabloudili spíše náhodou. 
Mohu slíbit, že podobný tah 
na branku budeme mít také 
na celostátní úrovni.

Co byste chtěl voličům 
vzkázat?
V první řadě to, aby i přes 

následující volné dny přišli 
v pátek či v sobotu k volbám. 
A potom také to, aby se aspoň 
chvíli zamysleli, než hodí 
svůj hlas do urny. Jednodu-
chá a líbivá řešení, která sli-
buje levice či nově vzniklé 
strany, z historických zkuše-
ností nepřinesla dlouhodobě 
nic dobrého. Často se stala 
nástupním můstkem pro růz-
né typy totalit. Volte skuteč-
ně demokratické strany, kte-
ré sice občas udělají chyby, 
ale jsou zárukou fungování 
společnosti na principech 
parlamentní demokracie.

Chci český stát, na který nebudeme nadávat, 
nýbrž na něj budeme hrdí! 


